
P R O T O K Ó Ł  

---------------------------------  

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach           

odbytego w dniu  23.09.2024 r. o  godz. 15.00                                           

w Urzędzie Miejskim w Łazach, ul. Spółdzielcza 2 

  

Nieobecni Radni na posiedzeniu:  

- Radna Justyna Kośmida 

- Radna Barbara Starczynowska 

- Radna Justyna Snopek 

- Radny Dariusz Tabas 

 

Listy obecności w załączeniu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach – Agnieszka Janus otwarła posiedzenie, 

powitała przybyłych i poinformowała, że tematem  jest:   

  

1. Analiza materiałów na sesję nadzwyczajną Rady Miejskiej w Łazach. 

2. Sprawy różne.  

 

Radni nie wnieśli uwag i propozycji zmian do porządku obrad posiedzenia.  

Ad.1. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy                                      
     na lata 2024-2033. 
 

Pani Anna Furman Skarbik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszą uchwałą proponuje 

się dokonać zmian w przedsięwzięciach wieloletnich, wydatkach na programy, projekty lub 

zadania związane z programami realizowanymi z udziałem środków, o których mowa                        

w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych polegające na:  

- wprowadzeniu nowego zadania pn: "Rozwój usług społecznych poprzez wsparcie rodziny, 

dzieci i młodzieży w Gminie Łazy", które realizowane będzie w latach 2024 -2029 przez 

Urząd Miejski w Łazach. Łączna wartość nakładów finansowych oraz limit zobowiązań 

wynosi 3.500.466,81 zł, natomiast limity wydatków na poszczególne lata wynoszą:                            

2024 r. - 258.975,55 zł, 2025 r. - 1.118.662,36 zł, 2026 r. - 622.461,78 zł, 2027 r. - 

592.461,78 zł, 2028 r. - 592.461,78 zł, 2029 r. - 315.443,56 zł. Dofinansowanie ze środków 

UE do zadania wynosi 3.051.689,01 zł, natomiast ze środków budżetu państwa 

359.022,24 zł.  

Ponadto w wykazie przedsięwzięć WPF, dokonuje się przeniesienia zadań:  



- Utworzenie żłobka zlokalizowanego w Łazach przy ul. rtm. Witolda Pileckiego 14  

- Utworzenie żłobka zlokalizowanego w Łazach przy ul. Topolowej 9  

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Komisji Budżetowa jednogłośnie pozytywnie ( 3 głosy za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy na 

lata 2024-2033. 

 

2.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 2024. 

 

Pani Anna Furman Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że niniejszym projektem 

uchwały proponuje się:  

1. dokonać zmian w planie dochodów budżetowych, polegających na:  

a) zwiększeniu planu dochodów o kwotę 350.000,00 zł, w tym:  

- dotacje ze środków UE oraz budżetu państwa w wysokości 250.000,00 zł z przeznaczeniem 

na realizację projektu „Rozwój usług społecznych poprzez wsparcie rodziny, dzieci                                     

i młodzieży w Gminie Łazy” (rozdział 85395),  

- zwrot podatku VAT z deklaracji za 2023 r. zrealizowanych przez OSIR w wysokości 

100.000,00 zł (92605).  

b) przeniesieniu planu dochodów związanych z realizacją zadań polegających na utworzeniu 

żłobków:  

- z rozdziału 85516 - System opieki nad dziećmi do lat 3, paragraf 6330, do rozdziału 75867 

Krajowy Plan Odbudowy, paragraf 6297- zmiana wynikająca ze zmiany rozporządzenia                     

w sprawie klasyfikacji budżetowej - kwota 1.255.170,00 zł,  

2. dokonać zmian w planie wydatków budżetu polegających na:  

a) zwiększeniu wydatków budżetowych o kwotę 1.452.780,86 zł, w tym:  

- zwiększenie kwoty dotacji dla Biblioteki Miasta i Gminy Łazy w wysokości 180.000,00 zł.   

   (92116),  

- zwiększenie kwot na wynagrodzenia dla nauczycieli o kwotę 760.000,00 zł  

   (80101,80103,80104),  

- zwiększenie wydatków na opłaty za administrowanie budynkami w wysokości 100.000 zł  

   (70005),  

- ustalenie planu wydatków na realizację projektu "Rozwój usług społecznych poprzez  

  wspieranie rodziny, dzieci i młodzieży w Gminie Łazy" w wysokości 258.975,55 zł (85395),  

- na udzielenie dotacji celowej dla Związku Powiatowo-Gminnego pod nazwą "Jedźmy  

   razem„ w wysokości 3.805,31 zł (60004),  

- zwiększenie wydatków na wynagrodzenia dla OSIR w wysokości 150.000,00 zł (92605).  

b) zmianie planu wydatków:  

- w zakresie realizacji inwestycji polegającej na utworzeniu żłobków - zmiana klasyfikacji  

   paragrafu wydatkowego zgodnie z rozporządzeniem (zmiana paragrafu 6050 na 6057)                        

w  wysokości 1.255.170,00 zł w części finansowanej ze środków KPO.  

3. zwiększyć planowany deficyt budżetu o kwotę 1.102.780,86 zł, w tym:  

- zwiększenie finansowania deficytu uruchomionymi wolnymi środkami, jako nadwyżką  

   środków pieniężnych na rachunkach bieżących budżetu wynikających z rozliczenia  

   kredytów z lat ubiegłych w wysokości 1.102.780,86 zł.  



4. w zakresie planowanych przychodów budżetu dokonać:  

a) zwiększenia planowanych przychodów z tytułu uruchomienia wolnych środków, jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunkach bieżących budżetu wynikających                                    

z rozliczenia kredytów z lat ubiegłych w wysokości 1.102.780,86 zł.  

5. uaktualnić załączniki:  

- dotacji planowanych do udzielenia z budżetu gminy podmiotom należącym i nienależącym 

do sektora finansów publicznych,  

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu    

   Przeciwdziałania COVID-19,  

- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu  

  Pomocy,  

- dochodów rachunków dochodów, o których mowa w art. 223 ust. 1 oraz wydatków nimi  

   finansowanych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Janus otwarła dyskusję, w której głos zabrali: 

- Radna Anna Garbarczuk w sprawie funkcjonowania Biblioteki Publicznej w Łazach. 

  Odpowiedzi udzieliła Pani Bogusława Serzysko Dyrektor Biblioteki. 

 

- Radna Marta Grzesica w sprawie sposobu omawiania na komisji projektu uchwały oraz  

   zwiększenia kwot na wynagrodzenia dla nauczycieli. 

   Pani Anna Furman powiedziała, że przy planowaniu budżetu wzięte zostały pod uwagę 

wynagrodzenia z ubiegłego roku. W roku bieżącym, w kwietniu nastąpił wzrost odpisu                              

z zakładowego funduszu świadczeń socjalnych o kwotę 752,09 zł na jednego nauczyciela. 

Spowodowało to obciążenie budżetu na wynagrodzeniach dla nauczycieli o kwotę                        

270 431 zł (tylko placówki oświatowe, bez emerytowanych nauczycieli). 

 

- Radna Renata Supernak w sprawie wolnych środków, niewykorzystanych 1.102.780,86  zł 

na co zostaną przeznaczone. 

  Pani Anna Furman powiedziała, że będą przeznaczone na  wynagrodzenie dla nauczycieli,  

dotacja dla Związku Powiatowo-Gminnego „Jedźmy razem!”, administrowanie budynkami 

– część czynszowa leasingu basenu, wkład własny w projekt „Rozwój Usług Społecznych”. 

 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie ( 3 głosy za ) zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 2024. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Związku Powiatowo-  

     Gminnego pod nazwą „Jedźmy razem!”. 

 

Pani Anna Furman Skarbnik Gminy powiedziała, że w dniu 03.09.2024 r. wpłynęło 

pismo nr ZPG/30/2024 ze Związku Powiatowo-Gminnego pod nazwą "Jedźmy razem!" 

dotyczącego zabezpieczenia w budżecie Gminy Łazy na rok 2024 oraz udzielenie pomocy 

finansowej na realizację zadania pod nazwą: "Plan zrównoważonego rozwoju publicznego 

transportu zbiorowego" kwoty 3.805,31 zł. 

W przypadku planowanego organizowania przewozów o charakterze użyteczności 

publicznej, plan transportowy organizuje się w sytuacji, gdy związek powiatowo-gminny 

obejmuje obszar liczący co najmniej 80.000 mieszkańców. 



 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Komisji Budżetowa jednogłośnie pozytywnie ( 3 głosy za ) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Związku 

Powiatowo - Gminnego pod nazwą „Jedźmy razem!”. 

 

Ad.2.  

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Janus zapoznała radnych z korespondencja jaka 

wpłynęła w okresie międzysesyjnym.  

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 

W sprawach różnych głos zabrali: 

- Radna  Marta Grzesica zapytała czy jest możliwość spuszczenia wody z Zalewu Mitręga                       

   w Łazach. 

  Burmistrz Maciej Kaczyński odpowiedział, że nie. 

- Radna Wiesława Majczak w sprawie zarośniętego zakrętu na skrzyżowaniu ul. Fabryczna                  

i ul. Mickiewicza w Wysokiej; zarośnięte, niewidoczne znaki pionowe ul. Sportowa                                 

w Wysokiej. 

- Radna Renata Supernak w sprawie redukcyjnych odszczałów dzików; instalacji wodno-

kanalizacyjnej przy ul. Kolejowej 4,7,8. 

    Burmistrz odpowiedział, że do urzędu wpłynęło pismo Koła Łowieckiego „Cietrzew”                               

z informacją o wykonanym planie dla obwodu Cietrzew Łazy 85 z odstrzałów zwierzyny.                

W kole łowieckim są mieszkańcy z naszej gminy i doskonale rozumieją uciążliwość bytności 

dzików na terenach zurbanizowanych naszych miejscowości. Problem pojawia się od lat                   

w okresie późnego lata/wczesnej jesieni gdzie dziki przemieszczają się w poszukiwaniu 

przysmaków na dobrze utrzymanych terenach zielonych – koszonych trawach. Na terenach 

zurbanizowanych myśliwi nie mogą realizować gospodarki łowieckiej w postaci odstrzałów, 

jedynie w okolicznych lasach i polach.  

  Następnie powiedział, że jeżeli chodzi o instalację wodno-kanalizacyjną przy ul. Kolejowej 

4,7,8 to proszę się kontaktować z zarządcą budynku p. Kawczak. 

 

- Radna Anna Garbarczuk w sprawie remontu dachu Sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej 

nr 1 w Łazach. 

    Burmistrz odpowiedział, że został złożony wniosek o panele fotowoltaiczne dla 

budynków użyteczności publicznej w tym dla Szkoły Podstawowej: nr 1 i 3 w Łazach,                           

w Niegowonicach, w Wysokiej, w Chruszczobrodzie, dla Przedszkola nr 1 w Łazach,                          

dla urzędu miejskiego i dla budynku w którym znajduje się basen. Na budynku Szkoły 

Podstawowej nr 1 w Łazach zostaną zdemontowane panele na wodę i zostanie wykonana 

wymiana pokrycia dachowego.  

 

- Radna Anna Szkliniarz w sprawie zagospodarowania skwerku przy ul. Młynek                                             

i ul. Podgórnej w Łazach. radna powiedziała, że właściciel działki jest zgodny co do 



użytkowania jego terenu przez mieszkańców. Wystarczyłoby wyciąć na tej działce krzaki                    

i niektóre drzewa, zamontować kilka ławek aby mieszkańcy lub przejezdne osoby np. na 

rowerach mogły sobie odpocząć.  

    Burmistrz powiedział, że jest to teren prywatny i potrzebna jest zgoda właściciela na 

użytkowanie terenu lub wykupienie tejże nieruchomości przez gminę aby móc 

zagospodarować teren do użytku mieszkańców.  

 

- Radny Rafał Lach zapytał o uzupełnienie ubytków w drodze ul. Kolejowa w Łazach 

ewentualnie kiedy zostanie wykonana nakładka asfaltowa na wspomnianej ulicy. 

Mieszkańcy skarżą się na uciążliwość poruszania się tą drogą, dojazd do przedszkola, 

Biedronki, przychodni itp.  

    Pani Małgorzata Głąb Kierownik Wydziału Inwestycji, Dróg, Zamówień Publicznych 

powiedziała, że najpierw wszystkie przyłącza muszą być odebrane,  zostały wysłane pisma 

do Spółek, miedzy innymi do PLK.  Najpierw należy zakończyć prace, które są pod ziemią 

aby wykonać nakładkę asfaltową. 

 

 

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

  

Protokół sporządziła:  Iwona Kurzeja   

                                                                                                                      Wiceprzewodnicząca  

   Rady Miejskiej w  Łazach  

 

           /-/ Agnieszka Janus 


